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Abstract：Nitrogen‑rich fused‑ring energetic materials are a kind of energetic compounds with incorporating nitro and other ener‑
getic functional groups into the nitrogen‑rich fused‑ring heterocycle skeletons. Due to the excellent properties including high det‑
onation properties，low sensitivity and high decomposition temperature，these nitrogen‑rich fused‑ring energetic materials have
attracted wide research interest in the domestic and foreign scholars of energetic materials. The studies reveal that the stability of
fused‑ring skeleton has been significantly increased owing to the delocalization and resonance of π‑electrons in nitrogen‑rich
fused‑ring skeletons. For example，the detonation properties of 4‑amino‑3，7‑dinitrotriazolo‑［5，1‑c］［1，2，4］triazine 4‑oxide
（DPX‑27） is comparable to RDX with detonation velocity and detonation pressure of 8.97 km·s-1 and 35.4 GPa，respectively.
But its impact and fraction sensitivities are 10 J and 258 N，respectively，obviously lower than those of RDX. For 1，2，9，10‑tetra‑
nitrodipyrazolo［1，5‑d：5 ′，1 ′ ‑f］［1，2，3，4］‑tetrazine（TNDPT），its detonation velocity and detonation pressure are separately
9.63 km·s-1 and 44.0 GPa，as high as those of CL‑20. Moreover，its mechanical sensitivities（IS：10 J，FS：240 N）are obviously
lower than CL‑20. We can find that，as a new generation of energetic materials，nitrogen‑rich fused‑ring energetic materials can
well balance the conflict between high stability and high detonation performance，showing great scientific and applied poten‑
tials. In this paper，the authors review the synthesis，detonation properties，stability and outlook of nitrogen‑rich fused‑ring ener‑
getic materials，which will provide some references for the subsequent study.
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高能材料设计与合成国防科技创新团队招聘启事

一、团队简介

高能材料设计与合成国防科技创新团队依托于北京理工大学高能量密度材料教育部重点实验室，由庞思平教授担任团队负责人，

目前有博士生导师 4名。近年来团队在《J. Am. Chem. Soc.》，《Angew. Chem. Int. Ed.》，《J. Mater. Chem. A》，《Chem. Mater.》等国际顶

级期刊发表多篇研究论文。团队先后承担自然科学基金等多个项目。

课题组瞄准国家重大战略需求方向，鼓励对领域前沿开展多学科交叉研究，致力于为创新性工作提供宽松氛围。目前团队科研经

费充足，测试仪器齐全，课题组教师具有良好的基础研究与工程应用背景。此外学院新建成的先进材料分析测试中心将为高效的开展

科研实验工作提供了进一步的支持和保障，现面向国内外长期招聘研究生及博士后。

二、研究领域：新型含氮化合物合成方法研究；含能MOF材料；反生物战剂类杀菌材料；钝感高能材料和固体推进剂

三、应聘条件：具备有机化学，材料化学和物理化学等相关学科背景和较强中英文书面和口头表达能力，积极进取，富有创新精神。

四、工作地点：北京市海淀区北京理工大学中关村校区

五、博士后待遇：

提供有竞争力的待遇（年薪 25-35万元，特别优秀者面议），享受五险一金。解决博士后在北京落户、子女入托入学等生活问题。推

荐表现优秀的博士后进入领域内的国际知名课题组进行继续深造，或协助申请北京理工大学特聘研究员（博士生导师）和特聘副研究员

（硕士生导师）岗位。

六、研究生招生

“申请审核-考核制”博士研究生招生要求：

1.已获得硕士学位或即将获得硕士学位。2.需要两名与报考学科相关的副教授（或相当职称）及以上职称的专家推荐。

本科推免生/直博生的招生要求：

1.具有报送资格的本科生（推免生）。2.专业背景为化学，材料或物理等相关学科。

欢迎感兴趣的同学提前联系，课题组将为符合条件的申请人提供全方位的指导与帮助。

七、联系方式

何老师：010-68918911
请感兴趣的同学将个人简历以电子邮件方式发送至：chunlinhe@bit.edu.cn（何春林），邮件标题请注明“申请位置”+“姓名”。
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